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Göteborgs Stads pensionärsråd, protokoll 1 (5) 

Tid: 13:00–15:00 

Plats: KS-salen, Rådhuset 

Paragrafer: 1 - 13 

Närvarande 

Ledamöter 

Marina Johansson (S) ordförande 

Anna Sara Hansson Perslow ( C ) ej närvarande 

Britt Olsson (M) 

Elisabet Lann (KD) ej närvarande 

Hillevi Werring (MP) 

Mariette Höij Risberg (D) 

Monica Påhlson (L) 

Peter Svensson (V) 

 

SKPF 

Zaidi Folias 

Olof Jacobsson 

Gerda Svendsen 

Ulf Johansson 

Anna-Lena Stjernlöf 

 

SPF Seniorerna 

Lena Gustafsson 

Britt Johansson 

Bo Andrén 

 

PRO 

Sven Carlsson 

Birgitta Ljungström Bengtsson 

Tommy Emanuelsson deltog via teams 

 

RPG 

Karl Gunnar Nordanstad 

Kerstin Ekberg 

 

Sverigefinska pensionärer (Göteborg) 

Anneli Ylijärvi 

 

Finska Aftonstjärnan Iltatähti 

Simo Sinkkonen 

Personalföreträdare 

Erica Thulin Manderhjelm 
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Justeringsdag: 2023-12-20 
 

Underskrifter 

§ 1 Mötets öppnande 
Ordförande Marina Johansson hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat. 

§ 2 Upprop 
Samordnare Erica Thulin Manderhjelm håller upprop och antecknar närvaro. 

§ 3 Val av justerare 
Rådet utser Lena Gustafsson, SPF Seniorerna, till justerare. 

§ 4 Fastställande av dagordning 
Föreslagen dagordning fastställs med tillägg av tre punkter under övriga frågor: 

- Information om beslut i stadsbyggnadsnämnden (Sven Carlsson, PRO) 

- Digitala fixare (Lena Gustafsson, SPF Seniorerna) 

- Anhörigstöd mm (Zaidi Folias, SKPF) 

§ 5 Föregående protokoll (23-11-17) 
Rådet godkänner föregående protokoll.   

§ 6 Rapporter från KS, ÄVO mfl  
 
Ordförande Marina Johansson (S) redogör för aktuella frågor, ärenden och beslut: 

• I KS den 22 november beslutades om Äldreombudsmannens rapport och 

Göteborgs stads idrottspolitiska program 2023-2030. Samordnare sänder ut dessa 

till rådets ledamöter som enskilt utskick.  

Sekreterare 

Erica Thulin Manderhjelm 

 

Ordförande 

Marina Johansson (S) 

Justerande 

Lena Gustafsson (SPF seniorerna) 
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Vidare rapporteras om yrkanden och beslut enligt nedan:  

• (S,V,MP) Yrkande  

Förslag till beslut  

I stadsbyggnadsnämnden:  
1. Förvaltningen får i uppdrag att redovisa antalet trygghets- och seniorbostäder i 

befintliga planer samt prognos för framtida behov.  

2. Förvaltningen får i uppdrag att i dialog med äldre samt vård- och omsorgsförvaltningen 

utvärdera göteborgsmodellen avseende trygghetsbostäder.  

3. Förvaltningen får i uppdrag att i dialog med äldre samt vård- och omsorgsförvaltningen 

analysera behovet av andra former för boende för äldre, inklusive biståndsbedömt 

trygghetsboende samt Stockholms Stads modell med biståndsbedömda servicehus.  

- Sven Carlsson, PRO, påpekar vikten av att GPR får vara med tidigt i processen om 

boendeformer och trygghetsboende. 

• (M,D,L,KD) Nytt yrkande angående – Fler seniorbostäder i Göteborg  

Förslag till beslut  

I Exploateringsnämnden  
Exploateringsförvaltningen får i uppdrag att identifiera lämplig mark, i varje 

stadsområde, som anvisas i konkurrens för seniorbostäder för att nå målet om minst 600 

markanvisade seniorbostäder under mandatperioden 2023 – 2026. 

• Nytt seniorerbjudande och nytt avtal mellan Göteborgs Stad och Västtrafik  

Förslag till beslut  

I stadsmiljönämnden  
1. Stadsmiljönämnden beslutar, i enlighet med sitt reglemente, att Göteborgs Stad fortsatt 

ska erbjuda seniorkort med nuvarande villkor.  

2. Stadsmiljönämnden uppdrar till stadsmiljöförvaltningen att underteckna uppsägning av 

befintligt avtal med Västtrafik gällande seniorkort.  

3. Stadsmiljönämnden uppdrar till stadsmiljöförvaltningen att teckna ett nytt avtal med 

Västtrafik gällande seniorkort med motsvarande villkor som befintligt avtal: a. Från 65 

års ålder.  

b. Inom zon A: Göteborg, Mölndal, Partille och Öckerö samt omlottzonerna i Kungälvs 

tätort, Mölnlycke tätort och Ale södra.  

c. Under lågtrafik: vardagar 08:30-15:00 och 18:00-06:00, dygnet runt på helger och 

helgdagar.  

 

• Ordförande Marina Johansson redogör också för de diskussioner som förs 

angående renovering av vård- och omsorgsboende (VoB) Annedal. Huvudfrågan 

just nu rör det sätt på vilket genomförandet planeras och sker, där de boende och 

medarbetare inte kommer kunna evakueras gemensamt under renoveringen. 
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Många uttrycker missnöje och oro inför detta, och en besvikelse över att valet 

fattas av ekonomiska hänsyn snarare än ur hänsyn till god kvalitet för de boende 

och god arbetsmiljö för medarbetare. En annan synpunkt är att Göteborgs Stads 

pensionärsråd hade önskat tidigare information i ärendet. 

 

• Ordförande Marina Johansson redogör därefter för frågan om Tre Stiftelser, mot 

bakgrund av den skrivelse som sändes för kännedom till Göteborgs Stads 

pensionärsråd den 12 december. Skrivelsen sändes ut till samtliga ledamöter inför 

sammanträdet. Frågan bordlades vid KS senaste sammanträde och kommer tas 

upp igen den 10 januari. På uppdrag av ordförande sänder samordnare ut det 

tjänsteutlåtande som hör till ärendet, i ett enskilt utskick till rådets ledamöter efter 

dagens sammanträde. Frågan rör att Göteborgs Stad och Tre Stiftelser har ett 

långt samarbete bakom sig, som enligt stadsledningskontorets och externa 

juristers bedömning inte idag är förenligt med nu gällande lagstiftning och praxis. 

Det finns också en besvikelse över brister i information och kommunikation i 

detta ärende. Rådet får information om att stadsledningskontorets handläggare i 

ärendet kan närvara vid sammanträde den 25 januari 2024, vilket godkänns av 

rådet.  

§ 7 Information till råden angående 
människohandel, prostitution och 
sexuell exploatering 

Rådets ledamöter har fått ett underlag utsänt inför sammanträdet. Rådet beslutar av 

tidsskäl att avstå en muntlig genomgång av underlaget. 

§ 8 Arbetsgruppen för samarbete kring 
plan för Åldersvänliga Göteborg – 
berättar om årets arbete. 

Arbetsgruppen konstaterar att de haft tillräckligt utrymme att återkoppla under det gångna 

året, och har inte något nytt att tillföra.  

§ 9 Dialog om årsrapport 2023 – 
utvärdering av årets arbete 

Information till rådets ledamöter att de för pensionärsorganisationernas räkning kan 

inkomma med bidrag till årsberättelsen inför rådets sammanträde den 25 januari. 

Ordförande kommer att skriva ett inlägg.  

Samordnare för rådet lyfter också möjligheten för de politiska ledamöterna att inkomma 

med erfarenheter av hur väl rådets arbete motsvarar sitt syfte – att genom dialog och 

gemensamt lärande förstärka ett äldreperspektiv i det politiska beslutsfattandet.  
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§ 10 Val av arbetsgrupper  
För deltagande i dialog om människohandel mm den 10 januari utses:, 

SKPF Zaidi Folias, SPF seniorerna Bo Andrén, PRO Tommy Emanuelsson, RPG 

Karl Gunnar Nordanstad, Sverigefinska pensionärer Göteborg, Anneli Ylijärvi 

 

Arbetsgrupp för öppet möte 2024 – för deltagande i arbetsgruppen utses: 

SKPF Olof Jacobsson sammankallande, SPF seniorerna Britt Johansson, RPG 

Kerstin Ekberg, PRO Birgitta Ljungström Bengtsson, Sverigefinska pensionärer 

Göteborg. Anneli Ylivärvi  

§ 11 Uppföljning – utfall av remisser, 
uppdrag, samarbeten mm 

Inget att tillföra utöver ovan information om beslut gällande Göteborgs Stads 

idrottspolitiska program 2023-2030, samt fastställande av äldreombudsmannens rapport.  

Rådet kan notera att det idrottspolitiska programmet har reviderats efter remissrundan och 

nu har ett tydligt seniorperspektiv och fokus på livslångt idrottande.  

§ 12 Övriga frågor 
- Information om beslut i stadsbyggnadsnämnden (Sven Carlsson, PRO) 

Se ovan under rapporter från KS mm. Information till rådet om att representanter från 

Framtiden AB besöker GPR vid sammanträdet i februari. 

- Digitala fixare (Lena Gustafsson, SPF Seniorerna) 

Fråga till ordförande Marina Johansson (S) vad som kommer hända nu när frågan om 

digitala fixare brett i staden har överlämnats från ÄVO till KS. Det finns enligt 

Marina inte en färdig tidsplan ännu, men en bedömning är att de 10-talet fixare som 

finns i staden idag bör kunna utökas med några till.  

- Anhörigstöd mm (Zaidi Folias, SKPF) 

Fråga om anhörigstöd och hemvårdsbidrag, och vilka möjligheter man har som 

anhörig att få olika former av stöd när en närstående blir sämre. Rådet ger 

samordnare i uppdrag att föra frågan till aktivitetslistan.  

§ 13 Mötets avslutas 
Ordförande Marina Johansson (S) tackar rådet för årets arbete och avslutar mötet.  

 

 


